



親愛的的客戶與朋友們：

我們隆重的迎接馬年到來，舉辦一場為期三天的卓越拍賣，提供**近2000件估計價值8000萬港元（1000萬美元）的精美拍品**，拍賣將於1月21、22和24日（星期三、星期四和星期六）舉行！星期三和星期四的網路晚間拍賣會將於香港時間下午5點開始，而星期六則在白天進行，從香港時間上午10點開始。馬年象徵著活力、雄心和勢頭，這場拍賣正是這種精神的體現。拍賣會展出一系列豐盛的收藏，包括**《拍賣的幻影》、《主席的無瑕收藏》、《北方之星的壯觀收藏》和知名餐飲商的遺產精選**。此外，我們還將呈現直接來自勃根地的葡萄酒，主要展現的酒莊包括Domaines Alex Moreau、Antoine Jobard、Jean-Marc Roulot、Denis Mortet、Jean-Marie Fourrier、Pierre Duroché和Hudelot-Noëllat，以及精彩的威士忌特輯「**精神世界的典範：Karuizawa和Macallan**」。以葡萄酒的煙火方式迎接馬年，實在是絕妙之舉！

我們很榮幸歡迎**《拍賣會的幻影》**，**拍品1-141**，作為2026年首場香港拍賣的開場！這組真正壯觀且和諧的收藏品，蘊含著優質稀有葡萄酒的力量與甜美的樂音，由我們始終堅守的一個家族所搭建，追溯到上世紀90年代末我們重新種植拍賣根基的早期。經過數十年的精心收藏，世代相傳，《幻影》伴隨著141個拍品回歸，其中包括勃艮第的頂級酒莊，特別是來自**Domaine de la Romanée-Conti**的64種精選，以及著名的香檳品牌，如**Dom Pérignon、Jacques Selosse、Krug、Salon和Veuve Clicquot**，均以無可挑剔的來源為特色。所有酒款均於近期從歐洲專業酒窖取出，我們自豪地再次呈現**《拍賣的幻影》**！

在第二天的拍賣中，**拍品735-790**，我們將展出**“精神世界的典範：Karuizawa與Macallan”**，涵蓋來自三位挑剔收藏家的56件高度可收藏的威士忌。焦點在於**Karuizawa**，日本最傳奇的關閉酒廠，近54個拍品來自這個傳奇品牌。Karuizawa成立於1955年，2000年關閉，其餘的桶子代表著一個有限且逐漸消失的遺產，使這些威士忌成為世上最稀有、最受追捧的酒。緊接著是同樣引人注目的蘇格蘭威士忌，以**「麥卡倫」**系列的第一至第六款的完整套裝為主，最終以極為稀有的1950年麥卡倫52年酒結束，這瓶酒經52年的陳釀後裝瓶！這是獲得真正的**「精神世界典範」**的絕佳機會。

第二天的明星為**《主席的無瑕收藏》**，**拍品791-1193**，這是世界上最重要的私人收藏之一，我們深感榮幸能夠相識。該收藏品憑藉其深度和卓越來源而精緻，體現了主席對波爾多的長期熱忱以及與該地區頂級酒莊的數十年直接關係。波爾多在此次收藏中佔據主導地位，超過360個拍品，許多為大瓶裝和原木箱。重要拍品包括21世紀的一級酒莊和右岸名酒，如**Angelus、Cheval Blanc、Lafite、Latour、Mouton Rothschild和Pétrus**，並輔以來自城堡(châteaux)的稀有老年份酒，例如1961年Latour的原木箱、晚期釋放的1969年Pétrus，來自勃根地和羅納河的精選珍品，包括**Domaine de la Romanée-Conti**的亮點，以及羅納河的傑出酒莊如**Guigal、Chapoutier和Jaboulet**，進一步為這一非凡的拍賣增添了豐富的層次。這種收藏猶如一代人的珍品，我們非常興奮地繼續展示**《主席的無瑕收藏》**！



第三天的拍賣亮點是《北方之星的壯觀收藏》，拍品1453-1660。有些收藏光芒四射，可以持續數十年，這正是其中之一，甚至可以說是獨一無二。從一位多年照亮我們的人那裡，超過200個璀璨的酒款出自一位來自冷氣候的朋友，他總是談論、思考和飲用勃根地。所有的酒款都是由他當地的進口商直接購買的，並從第一天起就在完美的儲存環境中安靜地陳放——一直到現在毫無動搖！我們從65個一級酒莊和右岸名莊的拍品開始，其中許多以原木箱和令人印象深刻的大瓶裝呈現，接著是一百三十六個來自Domaine de la Romanée-Conti的珍寶！DRC的精選跨越了1995年到2021年的多個年份和瓶裝類型，瓶裝酒旁邊還有1.5升裝、三公升裝、六公升裝等！強大的Montrachet以優雅的方式完成了DRC的陣容，配上來自Drouhin、J. Prieur和Sauzet的Montrachet！這是從一位熱愛和呼吸著世界頂級葡萄酒的收藏家那裡精心挑選的葡萄酒。尊敬的女士們、先生們，我們自豪地向您展示《北方之星的壯觀收藏》！

一群勃根地頂級生產者將於週末齊聚一堂，共同提供七個直接來自酒莊的拍品，涉及拍品1661-1708。參與的酒莊有Domaines Alex Moreau、Antoine Jobard、Roulot、Denis Mortet、Fourrier、Duroché和Hudelot-Noëllat，每個酒莊都為我們呈現了小而精心挑選的酒款！詳細資訊請參閱目錄。

本次盛大拍賣的最後一部分，拍品1724-1962，是知名餐飲商的遺產精選。這位在餐飲業奉獻了超過三十年的傑出餐飲商，憑藉其卓越的品味建立了一個龐大的酒窖。經過數十年的精心打磨，這個收藏基於出色的品味、偉大的慶祝活動以及與朋友分享卓越瓶酒的熱情而形成。239個拍品大部分為波爾多酒款，其中包括196個選項，集中在大瓶裝和具有標竿性的年份。拍賣的重點包括2005年Angélus和Ausone的1.5升裝；1990年Beau-Séjour Duffau-Lagarrosse的1.5升裝和五升裝；以及2005年Cheval Blanc和Haut-Brion的六升裝；還有來自Cos d'Estournel的16個珍品選項，其中包括12瓶2009年的套裝。其他亮點還包括來自La Mission Haut-Brion的16個拍品、Lafite、Latour、Margaux和Mouton的大瓶選擇，以及來自Ducru-Beaucaillou、Lafleur、Léoville Las Cases、Montrose、Palmer等的更多酒款。勃根地酒款包括2016年Comte Liger-Belair Clos de Vougeot和六瓶2005年Clos de Tart，此外還有Dugat-Py、Dujac和Lamarche！羅納河部分由Beaucastel、Guigal La-La系列以及四個年份的Chave Hermitage領銜，最後的收藏則是1996年Dom Pérignon Rosé的六升裝！所有酒款均來自專業的溫度控制儲存，來自我們已故的餐飲商及朋友的尊貴私人酒窖。

歡迎大家於1月21日、22日和24日，親臨香港參加盛大的春節拍賣，品味最頂尖和稀有的葡萄酒！祝您新年繁榮健康，享受美酒！

酒後吐真言

John Kapon
Acker Merrall & Condit Companies主席



Dear Client,

We ride into the **Year of the Horse** with a veritable cavalry, a remarkable three-day auction, offering nearly **2,000 exceptional lots** estimated at **HK\$80 million (US\$10 million)**, taking place **Wednesday, Thursday, and Saturday, January 21, 22, and 24!!!** Wednesday and Thursday will be online evening sessions beginning at 5 pm HKT, and Saturday will take place during the day, starting at 10 am HKT. The Year of the Horse is all about energy, ambition and momentum, and this sale has it in spades. The auction features a series of monumental collections, including **The Phantom of the Auction**, **The Immaculate Collection of The Chairman**, **The Spectacular Collection of the Northern Star**, and **Legacy Selections of a Noted Restaurateur**. Also on offer are Domaine-Direct offerings straight from Burgundy, starring Domaines **Alex Moreau**, **Antoine Jobard**, **Jean-Marc Roulot**, **Denis Mortet**, **Jean-Marie Fourrier**, **Pierre Duroché**, and **Hudelot-Noëllat**, alongside a superb whisky feature, **Icons of the Spirits World: Karuizawa and Macallan**. A magnificent way to ring in the Year of the Horse, with the wine fireworks to match!



We are honored to welcome back **The Phantom of the Auction, lots 1-141**, to open day one of the first Hong Kong sale of 2026! This truly spectacular and melodic collection resonates with the power and sweet music of fine and rare wine, built by a family we have known since the very beginning of our replanted auction roots in the late 1990s. Astutely collected over decades and passed from generation to generation, The Phantom returns with one hundred forty-one lots led by Burgundy's finest, including sixty-four selections from **Domaine de la Romanée-Conti**, followed by celebrated Champagne names including **Dom Pérignon**, **Jacques Selosse**, **Krug**, **Salon**, and **Veuve Clicquot**, again distinguished by pristine provenance. All wines were recently removed from professional storage in Europe, and we are proud to present **The Phantom of the Auction** once again!

On day two, in **lots 735-790**, we feature **Icons of the Spirits World: Karuizawa & Macallan**, fifty-six lots of highly collectible whisky from three discerning collectors. The spotlight shines on **Karuizawa**, Japan's most storied closed distillery, with nearly fifty-four lots offered from this legendary name. Founded in 1955 and shuttered in 2000, Karuizawa's remaining casks represent a finite and vanishing legacy, rendering these whiskies among the rarest and most sought after in the world. Equally compelling Scotch selections follow, led by a complete set of **The Macallan** Numbers One through Six and culminating in the exceptionally rare Macallan Fifty-Two-Year-Old 1950 from the Fine & Rare series, distilled in nineteen fifty and bottled after fifty-two years of maturation!! A thrilling opportunity to acquire true icons of the spirits world.

The star of day two is **The Immaculate Collection of the Chairman, lots 791-1193**, one of the most important private collections in the world and one we have the privilege of knowing quite well. Built with staggering depth and impeccable provenance, the cellar reflects The Chairman's long-standing passion for Bordeaux and decades of direct relationships with the region's greatest estates. Fittingly, Bordeaux dominates the collection with more than three hundred sixty lots, many in large formats and original wooden cases. Highlights include First Growth and Right Bank royalty from the 21st Century led by **Angelus**, **Cheval Blanc**, **Lafite**, **Latour**, **Mouton Rothschild**, and **Pétrus**, complemented by rare back-vintage releases direct from the châteaux such as Latour 1961 in original wood and late-released Pétrus 1969. Select treasures from Burgundy and the Rhône, with highlights from **Domaine de la Romanée-Conti** alongside Rhône greats including **Guigal**, **Chapoutier**, and **Jaboulet**, provide further dimension to this extraordinary offering. A collection like this comes around once in a generation, and we are thrilled to continue to present The Immaculate Collection of the Chairman!!



Highlighting the third day of the sale is **The Spectacular Collection of the Northern Star**, in **lots 1453-1660**. Some collections shine so brightly that you can see them for decades, and this is one of the ones—make that one of one. More than two hundred stellar selections come from a collector who has been a beacon of light for us for years, a cold-climate friend who is always talking, thinking, and drinking Burgundy. All wines were purchased on release from his local importer and have rested undisturbed in perfect storage from day one—nothing has moved until now!! We begin with sixty-five lots of First Growth and Right Bank royalty, many offered in original wooden cases and impressive large formats as a grand segue to one hundred and thirty-six jewels from none other than **Domaine de la Romanée-Conti**!!! The DRC selection spans a remarkable range of vintages, from 1995 through 2021, as well as formats, with bottles joined by Magnums, Jeroboams, and Methuselahs, oh my!!! Mighty Montrachet completes the DRC lineup in fine fashion with a supporting cast of Montrachet from **Drouhin, J. Prieur, and Sauzet**! This is an impeccably sourced offering from a collector who lives and breathes the world's greatest wines. Ladies and Gentlemen, we proudly present to you The Spectacular Collection of the Northern Star!!!

A who's who of Burgundy's top producers will be in town for the weekend, together offering seven Domaine-Direct consignments across **lots 1661-1708**. The group includes **Domaines Alex Moreau, Antoine Jobard, Jean-Marc Roulot, Denis Mortet, Jean-Marie Fourrier, Pierre Duroché, and Hudelot-Noëllat**, each gracing us with a small, carefully chosen selection direct from their cellars! It will be an honor to not only welcome their wines to our catalog, but also to welcome these illustrious producers to Hong Kong in person this weekend!

Closing out this monumental sale, **lots 1724-1962**, are **Legacy Selections of a Noted Restaurateur**. With more than thirty years devoted to the food and beverage industry, this distinguished restaurateur built a tremendous cellar based on his outstanding palate. Refined over decades, it guided a collection anchored by great taste, great celebrations, and an enthusiasm for sharing exceptional bottles with friends. These two-hundred and thirty-nine lots are dominated by Bordeaux, featuring one hundred and ninety-six selections anchored by a concentration of large formats and benchmark vintages. The spotlight shines on magnums of 2005 **Angélus** and **Ausone**; 1990 **Beau-Séjour Duffau-Lagarrosse** in both magnum and jeroboam; imperials of 2005 **Cheval Blanc** and **Haut-Brion**; and a sweet sixteen selections from **Cos d'Estournel**, including twelve-bottle parcels of 2009. Further notables feature sixteen lots from **La Mission Haut-Brion**, large formats from **Lafite, Latour, Margaux, and Mouton**, and further depth from **Ducru-Beaucaillou, Lafleur, Léoville Las Cases, Montrose, Palmer**, and more. Burgundy selections include 2016 **Comte Liger-Belair** Clos de Vougeot and six magnums of 2005 **Clos de Tart**, alongside **Dugat-Py, Dujac, and Lamarche**! The Rhône is led by **Beaucastel, Guigal** La-La's, and four vintages of **Chave** Hermitage, before the collection concludes with a Methuselah of 1996 **Dom Pérignon** Rosé! All wines were removed from professional, climate-controlled storage, offered from the distinguished private cellar of our late restaurateur and friend.

Join us live from Hong Kong on January 21, 22, and 24 for a magnificent Chinese New Year auction of the finest and rarest wines! Here's to a prosperous and healthy new year, and to great wine!

In Vino Veritas,

John Kapon
Chairman, Acker Merrall & Condit Companies